
  سرپرست كارگاه صحن عقيله بني هاشم در حرم امام حسين)ع( 
گفت: طرح توسعه حرم امام حس��ين)ع( در 38 هكتار و افزودن سه 
صحن به پيرامون حرم براي چهار فاز تعريف شده كه مرحله نخست 
فاز اول آن صحن عقيله بني هاشم)س( است كه در سال ۱۴۰۰ افتتاح 

مي شود. 
  مدير مركز تحقيقات علوم اعصاب شفا با اشاره به راهكار برطرف 
كردن اختلال خواب در كودكان گفت: بايد والدين و دست اندركاران 
آموزش كودكان ب��ا اختلالات خواب و درمان آن آش��نايي داش��ته 

باشند. 
  مدير روابط عمومي وزارت بهداشت و درمان گفت: حفظ محرمانگي 
و امنيت اطلاعات شهروندان، اولويت اول وزارت بهداشت در راه اندازي 

پروژه سامانه پرونده الكترونيك سلامت است. 
  رئيس سازمان نظام پرستاري تبريز بيان كرد كه برخي از مؤسسات 
علاوه بر خدمات نظافتي به اعزام پرستار براي نگهداري سالمند نيز 

مي كنند كه اين خلاف قانون است. 
  رئيس س��ازمان غذا و دارو معتقد است كه بايد در كنار توجه ويژه 
به كيفيت و س��لامت فرآورده هاي طبيعي و سنتي، فرهنگ سازي و 
آموزش عمومي ص��ورت پذيرد تا فرآورده هاي ب��ا كيفيت و ايمن در 

دسترس مردم قرار گيرد. 
  متخصص تغذيه اعلام كرد: محصول ارگانيك در كشور وجود ندارد، 
اما در صورتي كه محصول ارگانيك واقعي باشد، توصيه به مصرف آنها 
مي شود، محصولات ارگانيك يعني در توليد آنها از سم و كود استفاده 

نشده است، اما كشور ما، راه درازي تا دستيابي به اين مرحله دارد. 
 رئيس كميته فقهي س��ازمان ب��ورس و اوراق بهادار، از س��اخت 
چند بيمارس��تان از محل »اوراق وقف« خبر داد و افزود: اوراق وقف 
با اس��تقبال بس��يار خوبي در ميان كادر درماني از جمله پزشكان و 

پرستاران مواجه شده است. 
  آيين نامه اجرايي قانون ش��وراهاي حل اختلاف كه توس��ط وزير 
دادگستري و با همكاري مركز امور شوراها تهيه شده بود به تصويب 

رئيس قوه قضائيه رسيد. 
  يك استاد دانشگاه فرهنگيان گفت: توسعه ارزش هاي فرهنگي در 
مدارس در طول سال تحصيلي از اولويت هاي مبارزه اجتماعي با مواد 
مخدر بوده و در پيشگيري اوليه و ثانويه از مصرف مواد مخدر صنعتي 

و شيميايي تأثير گذار است. 
  متخصص پروتز و ايمپلنت هاي دنداني گفت: با توجه به ش��رايط 
بيمار از روكش هاي دنداني استفاده مي ش��ود، براي شكستگي هاي 
كوچك دندان تا جايي كه امكان دارد بايد روكش اس��تفاده نكنيم و 
از مواد همرنگ دندان، محل مورد نظر را ترمي��م و آن را به فرم اوليه 

بازسازي كنيم. 
  رئيس بسيج جامعه زنان كش��ور بيان كرد: همزمان با حماسه 9 
دي، نش��ريه »اين راه همچنان ادامه دارد« با موضوع بررس��ي نقش 
زنان در جنبش هاي س��ده اخير به همت بس��يج جامعه زنان كشور 

منتشر مي شود. 
  عضو هيئت مؤسس انجمن سلامت خانواده ايران با اشاره به اينكه 
بر اساس برآورد سازمان بهداشت جهاني بيش از ۷۵ هزار نفر در ايران 
مبتلا به ايدز هستند، افزود: 6۴/۵ درصد از مبتلايان مرد بوده و ۴۰ 

درصد موارد ابتلا ناشي از رفتارهاي پرخطر جنسي است. 
  مدير كل اداره س��لامت دهان و دندان وزارت بهداش��ت، درمان 
و آموزش پزش��كي گفت: در كمتر از دو س��ال، 2 هزار و ۴۰۰ مركز 
بهداشتي درماني در سراسر كشور از لحاظ فضا و تجهيزات بازسازي 

شده است. 
 معاون شهرسازي ش��هرداري تهران با تاكيد بر اينكه روند صدور 
پروانه ساخت تسريع شده است گفت: هم اكنون در كمتر از 6۰ روز 

پروانه ساخت صادر مي شود.
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همزمان با انتشار فیلم تنبیه چند دانش آموز با 
کمربند به دست مسئولان مدرسه ای پسرانه، 
طوم�ار انتقاد مجلس�ی ها از سیاس�ت های 
فعلی آموزش و پرورش نیز با بیش از 60 امضا 
تقدی�م هیئت رئیس�ه مجلس ش�د.  اگرچه 
آموزش و پرورش ایران یک وزیر جدید دارد 
اما انتقاد مجلس نش�ان می دهد اعتمادی به 
تغییرات ساختاری در وضع نابسامان اخلاق 
تعلی�م و تربیت با تغیی�ر یک وزی�ر ندارند. 
تنبيه بدني و خشونت عليه دانش آموزان كه گويا 
به روش تربيتي برخي در سيستم آموزشي كشور 
تبديل شده است، از جمله مواردي بوده كه هر از 
چندي فيلم يا خبر اعمال اين گونه خشونت ها 

در شبكه هاي مجازي پخش مي شود. 
البته دامنه خشونت هاي فيزيكي دلخراش عليه 
دانش آموزان ابتدا به مناطق دور افتاده و محروم 
خلاصه مي ش��د، اما ظاهراً به لطف بي توجهي 
نسبت به نابساماني هاي عميق در حوزه آموزش 
و پرورش، اين اقدام وسعت بيشتري يافته است، 
چنانچه اخيراً در شبكه هاي مجازي و سايت هاي 
خب��ري، فيلم تنبي��ه بدني چن��د دانش آموز با 
كمربند توسط يكي از مسئولان مدرسه پسرانه 

در شهريار دست به دست مي شود. 
پس از انتشار فيلم، علي ذبيحي رئيس آموزش 
و پرورش ش��هريار ضمن تأييد صحت اين فيلم 
اظهار داشت: به رغم تأكيدات بسيار به مديران 
آموزشي و مدارس فعال در اين شهرستان مبني 
بر پرهيز از هرگونه تنبيه بدني، در يكي از مدارس 
منطقه مذكور، با تعدادي از دانش آموزان برخورد 
نامناسبي ش��ده كه بلافاصله آموزش و پرورش 

اين شهرستان، پيگيري موضوع را با فوريت در 
دستور كار قرار داد. 

هرچند كه وي تأكيد كرد: پرونده مدير خاطي به 
هيئت رسيدگي به تخلفات اداره كل آموزش و 
پرورش شهرستان هاي استان تهران ارجاع شده 
تا پس از بررسي لازم، برخوردهاي قانوني اعمال 
شود، اما تأسف بر انگيز تر وقتي است كه در فيلم 
منتشر شده نشان مي دهد، ساير كادر آموزشي 

نيز از اين اقدام جلوگيري به عمل نمي آورند!
  آیا قوانین موجود بازدارنده است؟

از آنجايي كه مسئولان آموزش و پرورش همواره 
بعد از انتشار چنين فيلم هايي بر برخورد با معلم 
خاطي تأكيد مي كنند، ام��ا در عمل نتيجه اي 
در بازدارندگ��ي اقدامات ديده نمي ش��ود، چه 
توقعي بيش از نظاره گر بودن ساير كادر آموزشي 
مي توان داشت؟! شايد فردا روزي اين چرخه به 
اعمال چنين اقدامات خشونت آميزي از سوي 

همين بينندگان كادر آموزشي هم برسد!
بي ش��ك اگر چني��ن خش��ونت هايي در ديگر 
كشورها تكرار مي ش��د، وزير آموزش و پرورش 
و س��اير معاونين و مس��ئولان اقدام به اس��تعفا 
مي كردند، ام��ا دبير كل ش��وراي عالي آموزش 
و پرورش ما هم نس��بت به اين فاجعه انس��اني 
واكنش نشان داد و گفت: »گاهي اوقات چنين 
اتفاقي مي افتد كه از نظر ما محكوم و تخلف است 

و مورد تأييد نظام آموزش و پرورش نيست.«
مهدي نويد اده��م در ادامه تأكيد ك��رد: »اين 
اتفاق، مربوط به ضعف قانون و مقررات نيست، 
بلكه ضعف در رفتار فرد است.« البته شايد وي 
بيراه هم نگفته باش��د، شايد اگر حقوق سايرين 

نيز مطابق فرهنگي��ان چندين م��اه به تعويق 
مي افتاد و آرامش خانواده ها به دليل برنامه ريزي 
مالي فرهنگيان با همي��ن اندك حقوق معلمي 
به حاش��يه رانده مي ش��د، دچار ضعف در رفتار 

مي شديم. 
هرچند اين تنها بخشي از طومار مشكلات اين 
وزارتخانه است كه جهت استيضاح وزير آموزش 
و پرورش، به امضاي نمايندگان مجلس شوراي 

اسلامي رسيده است. 
  طومار انتقاد مجلسي ها از سیاست هاي 

فعلي آموزش و پرورش
بي توجه��ي ب��ه مس��ائل تربيتي و پرورش��ي و 
فرهنگي در سياس��ت هاي آم��وزش و پرورش 
و مدارس، ع��زل و نصب هاي سياس��ي در بدنه 
وزارت آم��وزش و پ��رورش، ع��زل و نصب هاي 
سياسي در صندوق ذخيره فرهنگيان و استفاده 

از نيروهاي غيرتخصصي و باندي و حزبي، ارائه 
ندادن برنامه اي خاص در تحقق ش��عار اقتصاد 
مقاومتي و فرهنگ سازي در مدارس، بي توجهي 
و نبود برنامه ريزي وزارت در برنامه سال 96 ارائه 
ش��ده از دولت در بحث افزايش رفاه و معيشت 
فرهنگي��ان و مدارس روس��تايي، بي توجهي به 
شعارها و برنامه هاي پيشنهادي وزير در برنامه 
ارائه شده در س��ال 96 توس��ط دولت و برنامه 
شش��م، نداش��تن تعامل با نمايندگان و برگزار 
نكردن جلس��ه با نمايندگان محت��رم در زمينه 
پيگيري چشم انداز و سياس��ت هاي كلي سند 
بنيادين تحول در آموزش و پرورش، بي توجهي 
به پيگيري پرداخت حقوق معلمان حق التدريس 
و فرهنگيان بازنشس��ته و ارائه ندادن برنامه اي 
منس��جم و خاص در برنامه ششم و بودجه سال 
96، بي توجهي به مدارس دولتي و دانش آموزان 
محروم و دفاع از سياست هاي تشويقي مدارس 
غير انتفاعي و در كل حذف محرومان و مناطق 
محروم در سياس��ت هاي آم��وزش و پرورش و 
جايگزين مدارس آزاد از جمله چالش هايي بوده 
كه مورد انتقاد مجلسي ها در سياست هاي فعلي 

آموزش و پرورش قرار گرفته است. 
با وجود م��وارد ذكر ش��ده كه تنها بخش��ي از 
چالش هاي فعلي در آموزش و پرورش اس��ت، 
بي توجهي ب��ه س��لامت روح و روان و جس��م 
دانش آموزان كه ديگ��ر جاي خود دارد و توقعي 
بي��ش از اتخاذ موض��ع انفعالي مس��ئولان اين 
وزارتخان��ه در قب��ال صدمات ك��ودكان مردم، 

نمي توان داشت. 
البته در كش��ور ما به موجب ماده ۷۷ آيين نامه 
اجرايي مدارس كه در س��ال ۱3۷9 به تصويب 
ش��وراي عالي آموزش و پرورش رسيده، تنبيه 
بدني از سوي كادر اداري و آموزشي تخلف اداري 
محس��وب مي ش��ود و در مقابل در قانون تنبيه 
دانش آموزان ش��رايطي براي مديران مدرسه به 
منظور تنبيه فراهم شده كه شامل تذكر، اخطار 
ش��فاهي در حضور دانش آموزان، تغيير كلاس، 
اخطاركتبي، اخراج موقت و انتقال به مدرس��ه 

ديگر است. 
اما با توجه به تكرار خشونت عليه دانش آموزان 
و تنبيه هاي بدني كه منجر ب��ه صدمات جدي 
آينده سازان كش��ور در مدارس مي شود، بهتر 
نيس��ت وزير آموزش و پرورش ب��ه دليل وجود 
نابس��اماني هاي عميق در دايره وظايفي خود، 
حداقل نسبت به استفاده از ش��يوه هاي علمي 
و كارشناس��ي ش��ده در گزينش و به كارگيري 

معلمان اقدام كند؟! 
با احترام به جامعه معلمان و تقدير از دلسوزان 
واقعي كه از هيچ اقدام��ي جهت تعليم و تربيت 
نس��ل هاي آينده كش��ور فروگذاري نمي كنند، 
روي سخن خطاب به مسئولان مربوط است كه 
در مديريت آموزش و پرورش چه اتفاقي افتاده 
كه آستانه تحمل معلمان به عنوان اسطوره هاي 
صبر و اسوه هاي شكيبايي و از خودگذشتگي، در 
مقابل ش��يطنت هاي كودكانه تا اين حد پايين 

آمده است؟!

بیدادازدستمعلمانشلاقزن!
طومار انتقاد مجلسی ها  از سیاست های فعلی آموزش و پرورش

حسن فرامرزي

تلاش هلالي ها براي دریافت س�هم بیش�تر 
از بودجه کش�ور به رغ�م تأکید اساس�نامه 
این جمعیت بر غیرانتفاعي ب�ودن و با وجود 
داش�تن مناب�ع درآم�دي مختل�ف موجب 
ش�ده تا در ماه ه�اي پایاني دول�ت یازدهم 
این جمعیت با دور ش�دن از اهداف اساس�ي 
خود به ش�كل عملي تحت تأثی�ر بازي هاي 
سیاسي قرار بگیرد؛ موضوعي که با تغییرات 
گس�ترده در س�طح مدیران ای�ن جمعیت و 
ک�وچ دبی�ر کل ه�لال احم�ر ب�ه معاون�ت 
سیاس�ي وزارت کش�ور علني ش�ده است. 
بند نخس��ت اساس��نامه جمعيت ه��لال احمر 
مصوب مجلس شوراي اسلامي مي گويد جمعيت 
هلال احمر جمهوري اسلامي ايران  مؤسسه اي 
خيريه، غير انتفاعي و داراي شخصيت حقوقي 
مستقل است. با وجود اين، طي سال هاي اخير 
اين جمعيت با زير پا گذاش��تن اصول و قوانين 
خود به شكلي فعال وارد بازي هاي سياسي شده و 
با مهره چيني و سياست هاي آشكار رسانه اي كه 
بازتابش را مي توان در روزنامه شهروند مشاهده 
كرد، مي كوشد تا به عنوان حياط خلوت دولت 

در شطرنج سياست نقش بازي كند. 
  تعیین مهره دولتي در هلال 

جمعيت هلال احمر هر چند طبق اساسنامه اي 
ك��ه دارد ي��ك س��ازمان مردم نهاد ب��ا اهداف 
بشردوس��تانه اس��ت، اما در طول ادوار مختلف 
فعاليت خود خيلي وقت ه��ا از حركت بر محور 
اين اساس��نامه خارج و در عمل به حياط خلوت 
دولت ها تبديل ش��ده اس��ت. نش��انه هاي اين 
حياط  خل��وت دولت بودن در دول��ت يازدهم با 
خانه تكان��ي در جمعيت هلال احم��ر همزمان 
با خان��ه تكان��ي و تغيير مهره چين��ي دولت در 
كابينه  به ثمر نشس��ت. در نهاي��ت هم مطابق 
پيش بيني ها علي اصغر احمدي در جايگاه معاون 
سياسي وزير كشور نشس��ت تا رويكرد سياسي 

هلال احمر بيش از پيش تقويت ش��ود. از سوي 
ديگر جانشين دبير كل جمعيت هلال احمر كه 
قدرت اجرايي اش از رئيس جمعيت هم بيشتر 
است، تعيين نشده؛ انگار رئيس جمعيت منتظر 
است تا شخص مورد نظر از سوي رئيس دولت به 

وي ديكته شود. 
  دستخوش 200 میلیارد توماني 

 شاه كليد حركت هلال احمر زير بليت دولت اما 
وابستگي بودجه اي اين جمعيت به دولت است، 
آن هم در شرايطي كه هلال احمر شركت هاي 
متع��ددي در ح��وزه دارو،  صناي��ع نس��اجي و 
تجهيزات پزشكي در اختيار دارد و با عنايت به 
گستره فعاليت و درآمد اين شركت ها قادر است 
بودجه مورد نياز براي فعاليت هاي خود را تأمين 
كند، اما در ش��رايط كنوني و با وجود كمبودها 
همچنان مي كوش��د تا بودجه دولتي بيشتري 
را به سوي خود جلب كند؛بودجه اي كه موجب 
مي شود تا رئيس هلال احمر حتي براي تعيين 
دبير كل تازه اش منتظر بماند تا فرد مورد تأييد 

دولت به وي معرفي شود. با وجود اين، همچنان 
مديران هلال احمر در تلاشند تا بودجه بيشتري 
از دولت بگيرند. در همين راستا روز گذشته دكتر 
س��يد اميرمحس��ن ضيايي در حاشيه همايش 
معاونين درمان، بهداشت و توانبخشي جمعيت 
هلال احمر با حضور در جمع خبرنگاران درباره 
وضعي��ت بودجه اي هلال احمر گفت: ش��رايط 
بودجه اي هلال احمر نامساعد است، البته همه 
كشور در اين زمينه با مشكلاتي مواجه شدند، اما 
انتظار داريم اگر مشكلي هم هست به عدالت با 
دستگاه ها برخورد شود نه اينكه به يك دستگاه 
بودجه خيلي كمي ارائه دهند. با وجود تخصيص 
ندادن كامل اعتبارات هلال احمر در سال جاري 
و مشكلات اعتباري مان، بودجه 96 اين دستگاه 
تنها 3 درصد افزايش داشته و اين از نظر ما بسيار 
نامناسب است.  وي در روزهاي پاياني فروردين 
ماه امسال هم گفته بود: س��ال گذشته مجلس 
شوراي اس��لامي و دولت بودجه ۷۰۰ ميليارد 
توماني براي حوزه ام��داد و نجات تصويب كرد 

ولي به دليل مشكلات بودجه اي نتوانستيم آن 
را دريافت كني��م. ضيايي مدعي ش��ده بود اگر 
ارگاني بخواهد خدمات ارائه شده توسط هلال 
احمر را ارائه دهد، به بودج��ه اي معادل ۵ هزار 
ميليارد توم��ان اعتبار نياز دارد. امس��ال نيز بنا 
بود تا دولت ۴۰۰ ميليارد تومان به هلال احمر 
بودجه بدهد و درست 3۰ مهر ماه و در بحبوحه 
تغييرات مديران هلال احمر ب��ود كه علي اكبر 
پرواز، مديركل دفتر برنام��ه و بودجه جمعيت 
هلال احمر با اش��اره به دي��دار رئيس جمعيت 
هلال احمر با معاون رئيس جمهوري، از موافقت 
و قطعي ش��دن پرداخت 2۰۰ ميلي��ارد تومان 
بودجه هلال احمر خبر داد.  مدير كل دفتر برنامه 
و بودجه جمعيت هلال احمر با اشاره به اينكه در 
ديدار رئيس جمعيت با معاون رئيس جمهوري 
همچنين درباره تبديل رديف فرعي هلال احمر 
به اصل��ي در بودجه نيز بحث ش��د، افزود: مقرر 
ش��د تا معاون رئيس جمهوري تأكيد دوباره اي 
بر دستور قبلي خود مبني بر تقويت رديف اصلي 
بودجه جمعيت هلال احمر و اجرايي شدن اين 

مهم داشته باشد. 
  تدوین مسیر 10 ساله 

حالا قرار اس��ت برنامه راهبردي ۱۰ ساله هلال 
احمر هفته آينده تصويب  شود. به گفته رئيس 
جمعيت هلال احمر اين راهبردها جهت گيري 
كلي جمعي��ت ه��لال احم��ر را در ۱۰ س��ال 
آينده مش��خص مي كند. ضيايي مدعي اس��ت 
اين راهبردها ب��ر مبناي ارزش هاي س��ازماني 
هلال احم��ر خواهد بود، اما با رويكرد سياس��ي 
اين جمعيت به خص��وص در ماه هاي منتهي به 
انتخابات رياس��ت جمهوري دوازدهم بايد ديد 
هدف اصل��ي تصويب اين راهبردها چيس��ت و 
آيا تصويب اي��ن راهبردها مي توان��د به تحقق 
باقي مانده كمك دولت به جمعيت هلال احمر 

منتج شود؟

حياطخلوتدولتبابرنامهريزي10سالهدرهلالاحمرساختهميشود؟!
چشمداشت سازمان غیر دولتي هلال به بودجه دولتي

آيازمستانمظهرتبعیضطبقاتياست؟
یک: دهك هاي پايين جامعه هم نياز به تفريح دارند، دس��ت كم در 
قوانين كشور به طور رسمي چيزي در اين باره مطرح نشده كه مثلًا 
تفريح مختص دهك هاي بالاي جامعه اس��ت يا فرض كنيد زمستان 
كه مي ش��ود فقط دهك هاي بالاي جامعه و برخوردارها مي توانند به 
پيست هاي اس��كي بروند و ورود براي دهك هاي پايين ممنوع است. 
هيچ پيست اسكي اي را در كشور پيدا نخواهيد كرد كه در آنجا تابلو 
زده باشند كه ورود براي دهك هاي پايين ممنوع، اما عملًا اين اتفاق 
مي افتد و با توجه به ش��رايطي كه براي ورود به اين پيست ها در نظر 
گرفته ش��ده و هزينه هايي كه وجود دارد - گفته مي ش��ود دست كم 
هزينه يك نفر براي اس��تفاده از امكانات يك پيس��ت و آموزش يك 
روزه بدون احتساب حمل و نقل و تغذيه ،2۰۰ هزار تومان برايش آب 
مي خورد - عملًا ورزش ها و تفريح هاي زمستاني مِلك شخصي طبقه 

مرفه و برخوردار مي شود. 
دو: فصل زمستان كه از راه مي رسد، محدوديت هاي آب و هوايي يك 
عامل محدودكننده در برخورداري خانواده ها از حداقل هاي تفريح و 
تفرج است. مخصوصاً اگر خانواده ها امكانات حمل و نقل شخصي هم 
نداشته باشند، عملًا تنها گزينه حبس شدن در خانه  هاست و با توجه 
به اينكه خانه ها در كلانشهرها عموماً متراژهاي كم و محدودي دارد، 
مسلماً با نوعي ملال و افسردگي فصلي هم مواجه خواهيم بود. زمستان 
زيبايي هاي خاص خود را دارد. طبيعت زمستان برخلاف آن چيزي كه 
عموماً در اذهان راه يافته طبيعت زيبا و بي مانندي است. كافي است 
به مجموعه اي از عكس هايي كه عكاسان حرفه اي از مناطق مختلف 
ايران و طبيعت زمستاني اين مناطق و نه لزوماً شهرها كه بيشتر درگير 
حاشيه هاي زمستان هستند، تهيه كرده اند، نگاهي بيندازيم و قضاوت 
كنيم كه زمس��تان چه زيبايي هاي بكري مي تواند بيافريند كه البته 

گوشه هاي زيادي از اين زيبايي ها در كوهستان ها ديده مي شود. 
س�ه: به نظر مي رس��د كه دس��ت اندركاران فرهنگي و اجتماعي در 
ش��هرها ضرورت دارد كه در فصل هاي مختلف س��ال روي طرح ها و 
جشنواره هايي با هدف تقويت روحيه نشاط اجتماعي متمركز شوند. 
در حالي كه هم اكنون تمركز اين طرح ها و جش��نواره ها بيشتر روي 
دومين فصل سال متمركز شده است. اينكه تابستان از جهت شرايط 
آب و هوايي و تعطيلي مدارس و مؤلفه هايي از اين دست فرصت هاي 
بهتري براي تفرج و تفريح ها در اختيار خانواده ها قرار مي دهد و طرح ها 
و جشنواره ها در شهرها بر اين اولويت متمركز شده سخني پذيرفتني 
است، اما واقعيت آن اس��ت كه ما در همه فصل ها به روحيه اي خوب 
و انرژي بالا نياز داريم تا از عهده مس��ئوليت هايي كه در حيطه هاي 

مختلف به ما سپرده شده برآييم. 
چهار: عدال��ت اجتماعي اقتضا مي كند حتي اگ��ر ظاهراً تابلوهاي 
»ورود ممنوع« را در تفرجگاه هاي فصلي نكاش��ته ايم در باطن امر 
هم قضيه همين طور باشد و دس��ت آدم ها براي ورود به تفرجگاه ها 
باز باش��د وگرنه تصوير ذهني ما از فصل ها به سمت نوعي تبعيض 
طبقاتي كشيده خواهد ش��د. زمس��تان يا هر فصل ديگري مظهر 

جمال الهي است.
 همچنان كه پاييز امروز به نادرس��تي در ذهن ما مظهر وارونگي هوا 
ش��ده، در حالي كه اين اتفاق ربطي به پاييز ندارد، زمس��تان هم در 
گوش��ه اي از ذهن ما به مظهر نابرابري هاي طبقاتي تبديل مي شود 
كه حقيقتاً ربطي به زمس��تان ندارد، بلكه به ما مربوط مي ش��ود كه 
نتوانسته ايم ساز و كارهاي تفريح و تفرج را به گونه اي فراهم كنيم كه 

همه دهك ها را دربر بگيرد. 

به رغ�م تأکیدات بس�یار به 
مدیران آموزش�ي و مدارس 
فع�ال در ای�ن شهرس�تان 
مبني ب�ر پرهی�ز از هرگونه 
تنبی�ه بدن�ي، در یك�ي از 
م�دارس منطق�ه مذک�ور، 
ب�ا تع�دادي از دانش آموزان 
برخ�ورد نامناس�بي ش�ده 
ک�ه بلافاصل�ه آم�وزش و 
پ�رورش ای�ن شهرس�تان، 
پیگیري موضوع را با فوریت 
در دس�تور کار ق�رار داد

بیژن سوراني 

اينجاكسيبهفكرپروازنیست!
 ماندن در ترافيك اين روزها در كلانشهرها به يك امر عادي تبديل شده 
است، اما تأخير در پرواز و ماندن در سالن انتظار فرودگاه ها نيز به دليل 
بي توجهي به حقوق ش��هروندان ديگر به يك امر بسيار عادي تبديل 
شده است حالا كه بليت هواپيما آزاد شده است و نرخ هاي نجومي براي 
پرواز از مسافران دريافت مي ش��ود، تأخيرهاي چند ساعته ديگر براي 
مسئولان هواپيمايي آن هم در صنعت هوايي كه نظم و انضباط حرف 
اول را در آن مي زند امري شده كه اسباب نگراني و استرس مسافران را 

فراهم آورده است.
اينكه چرا ميزان تأخير در پرواز هواپيما زيادتر از حد استاندارد شده، 
سؤالي است كه تاكنون براي آن پاسخي داده نشده است. اگر مسافري 
كمي دير به پرواز برس��د، مش��مول ضوابط و مقررات سفت و سخت 
مي ش��ود، اما اگر مس��افران در س��الن انتظار فرودگاه از كار و زندگي 
عقب بمانند مشمول هيچ ضوابط و مقرراتي نمي شوند، گويا مسافران 
در سفرهاي هوايي فراموش ش��ده اند كه در بسياري از پروازها به آنان 
بي احترامي مي شود. مسافران چندين ساعت زودتر به فرودگاه مي آيند 
تا از سفر باز نمانند ولي در موارد بس��ياري، از سفر در زمان اعلام شده 
جا مي مانند و بايد تاوان اعتماد خود را بپردازند. اينكه صنعت ساخت 
بشر داراي ضريب   خطا باشد، جاي اشكال ندارد، اما زماني كه ضريب 
از حد مجاز فراتر برود و مسافران را از كوره به در  كند، ديگر نمي توان از 

آن به راحتي عبور كرد.
در حقيقت صنعت هوايي، صنعت لوكس به حساب مي آيد بر اين اساس 
انتظار مي رود كه در كلاس هاي متعدد اين صنعت به مسافران هم به 
عنوان صاحبان حق، حقي داده شود نه اينكه حقوق آنان ناديده گرفته 

شود تا قبح اين بي قانوني از بين برود.
همواره مسافران در س��فرهاي هوايي خود خاطرات تأخير پرواز را به 
عنوان بخشي از سفر در ذهن خود جاي داده اند تا شايد مسئولان متولي 
به خود بيايند و متن تابلوهايي را كه در س��الن انتظار مبني بر رعايت 

احترام به يكديگر است، مدنظر قرار دهند و به اجرا در آورند.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

تجمیعبیمهها
برايفرارازشكستطرحتحولسلامتاست
عضو کمیس�یون برنام�ه و بودجه مجل�س معتقد اس�ت تجمیع 
بیمه ها فرار رو به جلوي وزارت بهداش�ت اس�ت تا اذهان عمومي 
را از ط�رح شكس�ت خ�ورده تح�ول نظ�ام س�لامت دور کن�د. 
عبدالرضا مصري، عضو كميسيون برنامه و بودجه مجلس در خصوص 
تجميع بيمه ها اظهار كرد: تجميع بيمه ها در قانون برنامه پنجم توسعه 
بوده اس��ت، منتها دولت آن را اجرا نكرده و علت اج��را نكردن آن هم 
مباني حقوقي است كه با هم متفاوت است. هر بيمه اي كه هزينه ها را 
پرداخت مي كند، هزينه هاي يكسان ندارد به عنوان مثال بانك ها، تأمين 
اجتماعي، خدمات درماني، شهرداري، صدا و سيما و شركت نفت هر 
كدام صندوق هاي مختلفي با درصدي از درآمدها دارند، زيرا مباني يكي 

نيست هر يك براساس قوانين خود مبالغ را پرداخت مي كنند. 
نماينده مردم كرمانش��اه در مجلس گفت: براي رسيدن به يك مبلغ 
يكسان بايد در وهله اول مباني پرداخت ها يكسان شود و در گام بعدي 
شايد بتوان تجميع هم اجرا كرد، اما اتفاق و رويداد خاصي در تجميع هم 

رخ نخواهد داد و در تجميع منابع افزايش پيدا نخواهد كرد. 
مصري افزود: متأسفانه راه ما اشتباه است و به ديگران نيز راه را اشتباه 
نشان مي دهيم، زيرا اگر بيمه ها بد هستند و مشكل دارند، چرا عده اي 
به دنبال بردن بيمه ها به سمت و سوي خود هستند و اگر بيمه ها خوب 
هستند پس دست به دست هم دهند و آنها را تقويت كنند تا بيمه ها كار 
خود را ادامه دهند، بنابراين مشكل اساسي بيمه ها نيستند در نتيجه 
مشكل ما بي توجهي به قانون است كه طرح پزشك خانواده و سيستم 

نظام ارجاع را اجرا نكرده اند. 
وي با بيان اينكه علت اصرار وزارت بهداش��ت براي تجميع بيمه ها به 
نوعي دور كردن افكار مردم از طرح تحول نظام سلامت است، يادآور شد: 
روي آوردن وزارت بهداشت به تجميع بيمه ها فرار به جلو است و اينكه 
طرح تحول كه هيچ مبناي قانوني ندارد، توفيقي به جز تحميل هزينه 
سنگين براي دولت و كشور نداشته، مي خواهند ذهن افكار عمومي را به 
سمت و سوي ديگر بكشانند تا كسي به دنبال تحليل وضع موجود نباشد 

و اين آدرس اشتباهي است كه به سمت بيمه ها روانه شدند. 

پیگیري شهرداري براي دریافت مطالبات از دولت 
نتیجه داد

قولنوبخت
برايپرداختسهمدولتدرحملونقلشهری
به گفته معاون مالي و اقتصاد ش�هري ش�هرداري ته�ران، معاون 
برنامه ریزي رئیس جمهور در نشستي با شهردار تهران براي پرداخت 
مطالبات ش�هرداري از دولت تا پایان امس�ال قول مس�اعد داد. 
قدرت الله گودرزي، معاون مالي و اقتصاد ش��هري شهرداري تهران 
با اشاره به مصوبات مجلس ش��وراي اسلامي در سال 62 براي توقف 
اعتبارات شهرداري ها از بودجه عمومي دولت گفت: در سال 62 اين 
كمك ها قطع و قرار ش��د لايحه بودجه خودكفايي ش��هرداري ها به 
مجلس برده ش��ود، اما همين يكي دو ماه اخير اين لايحه به مجلس 

ارائه شد. 
وي درباره نشستي كه روز دوشنبه جاري با حضور محمدباقر قاليباف 
ش��هردار تهران و نوبخت معاون برنامه ري��زي رئيس جمهور به منظور 
بررسي مطالبات شهرداري تهران از دولت تهيه شده بود، گفت: در اين 
جلسه قاليباف با اشاره به اينكه از سال 8۵ مطالبات شهرداري از دولت 
پرداخت نشده است، با وجود اين، شهرداري تمام تلاش خود را به كار 
برده تا امور اجرايي شهر به نحو مناسبي انجام شود. آقاي نوبخت در پي 
اين صحبت ها گفت كه اقداماتي بزرگ در ش��هرداري تهران رخ داده 

است و بايد دولت هم از اين اقدامات حمايت كند. 
وي در خصوص مباحث مطرح شده در نشست با معاون رئيس جمهور 
ابراز كرد: آقاي نوبخت در اين نشس��ت در خصوص پرداخت مطالبات 

شهرداري از دولت قول مساعد دادند. 
گودرزي راجع به برخي مطالبات شهرداري از دولت گفت: برآوردهاي 
مالي ش��هرداري حاكي از آن است كه ش��هرداري مبلغ ۵ هزار و ۱23 
ميليارد توم��ان از محل بودجه هاي��ي كه قانون گ��ذار دولت را مكلف 
به پرداخ��ت آن كرده از دول��ت به صورت ريالي طلبكار اس��ت و مبلغ 
يك ميليارد دلار هم به ص��ورت ارزي از دولت بابت بدهي هاي تكليفي 

دولت به شهرداري مطالبه دارد. 
معاون مالي و اقتصاد شهري ش��هرداري تهران در ادامه تأكيد كرد كه 
نوبخت براي پرداخت مطالبات به ش��هرداري تهران قول مساعد داده 
و براين اس��اس طبق مصوبات صورت گرفته در اين جلسه 8۰ درصد 
مطالبات شهرداري بابت يارانه 2۰۰ اتوبوس و مترو توسط دولت تا پايان 

دي ماه پرداخت خواهد شد. 
وي پرداخت 2۰ درصد الباقي اين مطالبات را تا پايان س��ال 9۵ اعلام 
كرد.  گودرزي همچنين س��هم 6۰ درصدي شهرداري تهران از محل 
جرائم راهنمايي و رانندگي را كه از سال 86 پرداخت نشده مبلغ هزار و 
۱39 ميليارد عنوان كرد كه معاون رئيس جمهور قول مساعد پرداخت 

اين مطالبات را نيز داده است. 
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